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شناسایی ۱۸۷ مبتلای جدید کرونا در کشور 
بنابر اعلام وزارت بهداشــت، طی یک شبانه روز ۱۸۷ بیمار جدید به کرونا مبتلا 
شدند و متاسفانه پنج بیمار نیز جان خود را از دست دادند.به گزارش ایسنا، از روز 
۲۴ بهمن ماه تا روز ۲۵ بهمن ماه ۱۴۰۱ و بر اساس معیارهای قطعی تشخیصی، 
۱۸۷ بیمار جدید مبتلا به کووید-۱۹ در کشور شناسایی و ۱۰۳ نفر از آنها بستری 
شــدند.مجموع بیماران کووید-۱۹ در کشور به ۷ میلیون و ۵۶۵ هزار و ۸۶۵ نفر 
رسید.متاسفانه در طول ۲۴ ســاعت، ۵ نفر از بیماران کووید-۱۹ در کشور جان 
خود را از دست دادند و مجموع جان باختگان این بیماری به ۱۴۴ هزار و ۷۸۸ نفر 
رسید.خوشبختانه تا روز ۲۵ بهمن ماه ۷ میلیون و ۳۳۸ هزار و ۳۷۷ نفر از بیماران، 
بهبود یافته و یا از بیمارســتان ها ترخیص شــده اند.۲۴۸ نفر از بیماران مبتلا به 
کووید-۱۹ در بخش های مراقبت های ویژه بیمارستان ها تحت مراقبت قرار دارند.

تا روز ۲۵ بهمن ماه ۵۵ میلیون و ۱۴۸ هزار و ۷۵۱ آزمایش تشخیص کووید-۱۹ 
در کشور انجام شده است.تا روز ۲۵ بهمن ماه ۶۵ میلیون و ۱۹۷ هزار و ۶۵۸ نفر 
دوز اول، ۵۸ میلیــون و ۵۹۱ هزار و ۱۶۱ نفر دوز دوم و ۳۱ میلیون و ۶۲۴ هزار 
و ۶۳۳ نفر، دوز ســوم و بالاتر واکسن کرونا را تزریق کرده اند.مجموع واکسن های 
تزریق شده در کشور به ۱۵۵ میلیون و ۴۱۳ هزار و ۴۵۲ دوز رسید.در حال حاضر 
هیچ شهرستانی در وضعیت قرمز نیست و ۱ شهر در وضعیت نارنجی، ۹۵ شهر در 

وضعیت زرد و ۳۵۲ شهر کشور نیز در وضعیت آبی قرار دارند.

افزایش ۲۵ درصدی »وام ازدواج«
معــاون امور جوانان وزارت ورزش و جوانان با اشــاره به تصویب وام ازدواج ۲۰۰ 
میلیونی برای دختران زیر ۲۳ و پســران زیر ۲۵ سال و وام ازدواج ۱۵۰ میلیونی 
برای سایرین در کمیســیون اجتماعی مجلس، گفت: انتظار این بود مجلس وام 
ازدواج را بیشتر از این افزایش دهد.وحید یامین پور در گفت وگو با ایسنا، با اشاره 
بــه افزایش ۲۵ درصدی وام ازدواج برای ســال ۱۴۰۲، اظهــار کرد: بنا بر اعلام 
نمایندگان مجلس، وام ازدواج برای ســال ۱۴۰۲ افزایش ۲۵ درصدی داشــته و 
مبلغ این وام برای دختران زیر ۲۳ سال و پسران زیر ۲۵ سال ۲۰۰ میلیون تومان 
و برای سایرین ۱۵۰ میلیون تومان در کمیسیون اجتماعی مجلس تصویب شده 
است.وی با بیان اینکه این مبلغ فعلا در کمیسیون اجتماعی تصویب شده است و 
برای تبدیل شدن به قانون نیاز به تصویب در کمیسیون تلفیق دارد، تصریح کرد: 
انتظار این بود که مجلس وام ازدواج را بیش از این افزایش دهد چراکه هرچند از 
نظر ریالی تا ۲۵ درصد افزایش داشته ولی با محاسبه تورم و قدرت خرید عملا این 
تسهیلات کمک کمتری برای زوج های جوان نسبت به سال ۱۴۰۱ دارد.یامین پور 
در پایان سخنان خود تاکید کرد: امیدوارم در کمیسیون تلفیق به خصوص برای 
زوج و زوجه زیر ۲۵ سال این رقم افزایش یابد.به گزارش ایسنا، مبلغ وام ازدواج در 
سال جاری)۱۴۰۱( برای دختران زیر ۲۳ سال و پسران زیر ۲۵ سال ۱۵۰ میلیون 

تومان و برای سایرین ۱۲۰ میلیون تومان است.

آغاز توسعه شرقی خط ۴ متروی تهران
 به طول شش کیلومتر

مدیرعامل شــرکت متروی تهران از آغاز عملیات اجرایی توســعه شرقی خط ۴ 
مترو تهران به طول شش کیلومتر با ۶ ایستگاه خبر داد.به گزارش ایسنا، محسن 
هرمزی در آئین انعقاد تفاهم نامه همکاری شهرداری تهران و بنیاد مسکن انقلاب 
اســلامی که امروز سه شنبه با موضوع آغاز عملیات اجرایی فاز دوم پروژه توسعه 
شرقی خط ۴ مترو بود، گفت: دو برنامه اصلی در مدیریت شهری جدید در دستور 
کار قرار گرفته که یکی تکمیل خطوط هفت گانه متروی تهران و دیگری مطالعه 
و احداث خطوط جدید اســت.وی افزود: سال آینده خط ۱۰ متروی تهران آغاز 
خواهد شــد و خط ۴ نیز با همکاری بنیاد مســکن انقلاب اسلامی و خط ۱۱ که 
تفاهم آن در ســال جاری با مبنا منعقد شده نیز در سال آینده آغاز خواهد شد. 
همچنین خط ۹ نیز به زودی از فاز مطالعاتی خارج و در حقیقت خدمت جدیدی 
به شهروندان تهرانی خلق خواهد شد.هرمزی ادامه داد: در تکمیل خطوط هفتگانه 
خط ۶ تهران دچار گسســتی بود که تمام توان خود را گذاشتیم تا خط شش از 
میدان امام حسین تا دانشگاه تربیت مدرس احداث و متصل شود و تا پایان سال 
این امر محقق خواهد شــد. برای خط هفت را نیز فردا از میدان صنعت تا میدان 
کتاب تســت گرم آن انجام خواهد شد و به این ترتیب توسعه و تکمیل خطوط 
هفتگانه تهران سال آینده با تکمیل خط ۶ و ۷ به اتمام خواهد رسید.مدیرعامل 
شــرکت راه آهن شهری تهران و حومه با اشاره به اینکه در احداث خطوط جدید 
امروز توسعه شــرقی خط ۴ به طول شش کیلومتر از بزرگراه شهید سلیمانی با 
ایســتگاه تبادلی شهید باقری به ســمت حکیمیه با ۶ ایستگاه آغاز خواهد شد، 
افزود: در این توسعه یک ایستگاه در منطقه ۱۳، ۲ ایستگاه در منطقه ۸ و هفت 
ایســتگاه در منطقه ۴ احداث خواهد شد. خط ۴ که پرترافیک ترین خط متروی 
تهران است توسعه شرقی آن به گونه ای خواهد بود که ۲۵ درصد ظرفیت این خط 
به این توسعه اختصاص پیدا می کند و در نهایت سه دانشگاه موجود در محدوده 

را پوشش خواهد داد.

استنشاق اسپری حشره کش باعث مسمومیت تنفسی
 ۳۰ دانش آموز تهرانی شد

استفاده دو دانش آموز از اسپری حشره کش در فضای کلاس، موجب مسمومیت 
تنفســی حــدود ۳۰ دانش آموز شــد.به گــزارش اداره اطلاع رســانی و روابط 
عمومی آموزش و پرورش شهر تهران، صبح دیروز در پی کنجکاوی دو دانش آموز 
یکی از مدارس منطقه ۱۱ تهران، اسپری حشره کش در فضای کلاس، منتشر و 
حدود۳۰ دانش آموز دچار مشکل تنفسی شدند که این امر موجب ایجاد استرس 
شدید در میان دانش آموزان شد. اما در ادامه با اقدام سریع عوامل مدرسه، دانش 
آموزان از فضای کلاس خارج شده و تعدادی از آن ها که دچار استرس شده بودند 
توســط اورژانس به بیمارستان منتقل شدند. بر اساس پیگیری های انجام شده از 
سوی مسئولان مربوطه، این اقدام در نتیجه کنجکاوی کودکانه محقق شده و همه 

دانش آموزان در صحت و سلامت به سر می برند.

مانورهای مدیریت بحران 
سطح آمادگی نیروهای خدمات رسان را ارتقا می دهد

اجــرای مانورهای مدیریت بحران و اقدامات مورد نیاز در لحظات اولیه حوادث از 
سوی سازمان های عضو ستاد مدیریت بحران منطقه از راهکارهای موثر در کاهش 
آســیب های بوجود آمده و افزایش آمادگی نیروها در حوادث غیر مترقبه ست.به 
گزارش روابط عمومي شهرداری منطقه یک، سید مهدی صباغ شهردار منطقه یک  
با حضور در مانور سراسری شهر تهران که با هدف تمرین سراسری خدمات رسانی 
در حادثه زلزله با حضور مدیران شهری منطقه، نمایندگان سازمان های تخصصی 
در پایگاه ویژه مدیریت بحران منطقه )ازگل( به صورت دور میزی برگزار شد با بیان 
مطلب فوق بر اهمیت آموزش تاکید کرد و گفت: در حوزه مدیریت بحران باید از 
ظرفیت همه مردم استفاده کنیم که برای حرکت در این مسیر آموزش ضرورتی 
انکارناپذیر است که نیاز است این امر در مدارس، مساجد، پایگاه های مردمی و... با 
جدیت انجام شود تا  آمادگی مردم هنگام وقوع زلزله و چگونگی شرایط حضور در 
زمان حادثه و شیوه رویارویی با بحران در آنها افزایش یابد تا با اتکا به این آموزشها 
بتوانند تا حد بسیار زیادی تلفات و آسیب های روحی و روانی را در هنگام بحران 
کاهش دهند که در حال حاضر این آموزش ها در منطقه یک در حال انجام است.
کیوان فاتحی منش سرپرست اداره مدیریت بحران و پدافند غیرعامل منطقه نیز 
با تشــریح این مانور گفت: باتوجه به سناریو از قبل تعیین شده، در روز دوشنبه 
۲۴ بهمن ماه ۱۴۰۱، در شــهر تهران هوای نیمه ابری و نسبتاً سردی حاکم شد 
به نحوی که در حدود ساعت ۱۳:۳۰ داده های هواشناسی دمای میانگین ۶ درجه 
سانتی گراد را نشان می دهند ودر سطح شهر به دلیل تعطیلی و تغییر شیفت برخی 
از مدارس ترافیک در اکثر خیابان های ســطح شــهر مشاهده شده و به تدریج بر 

مراجعه شهروندان به شبکه حمل و نقل عمومی در حال افزایش است.

آموزش رایگان به متقاضیان اشتغال بنیاد برکت
به همت بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام، فیلم های آموزشی اشتغال به صورت 
رایگان در اختیار متقاضیان قرار می گیرد.دبیر کمیته تحقیق و توسعه بنیاد برکت 
از آغاز طرح »برکت با ماهرشو« خبر داد و گفت: متقاضیان اشتغال و افراد جویای 
کار می توانند فیلم های آموزشی کسب و  کار در رسته های مختلف شغلی و به ویژه 
مشــاغل آزادکاری )فریلنسینگ( را به شــکل کاملا رایگان دریافت کنند و برای 
اشتغال زایی به کار بگیرند.سیدمحسن کالوندی ادامه داد: علاقه مندان برای دریافت 
  mahersho.academyرایــگان این فیلم های آموزشــی می توانند به ســایت
مراجعه کنند و پس از کامل کردن فرآیند ثبت نام، از فیلم های مرتبط با رســته 

شغلی مورد علاقه خود بهره مند شوند.

اخبار کوتاه

رئیس سازمان غذا و دارو اعلام کرد

صنعت دارو همچنان در انتظار تسهیلات بانکی

گلایه از خروج برخی داروها از شمول بیمه

کسری بودجه ۲۱۴ هزار میلیاردی تامین اجتماعی در سال آتی

رئیس مرکز مدیریت شبکه وزارت بهداشت تشریح کرد

توسعه »پزشک خانواده« به شهرها از اردیبهشت ۱۴۰۲
 تبدیل مطب ها به پایگاه پزشکی خانواده

رئیس سازمان مدارس و مراکز غیردولتی وزارت آموزش و پرورش خبر داد

تعطیلی ۲۰۰ آموزشگاه علمی  غیرمجاز
لزوم شناسنامه دار شدن مراکز آموزشی داوطلبان زیر۲۰ سال

تخفیف ۳۰ درصدی پرداخت بدهی عوارض طرح ترافیک در تهران تا پایان اسفند

رئیس سازمان غذا و دارو ضمن اعلام آخرین وضعیت بازار 
دارویی و کمبودهای این حوزه، درباره پرداخت تســهیلات 
بانکی مصوب به صنعت داروســازی کشــور، گفت: هنوز 
تقاضایی که برای تخصیص ۱۵ هزار میلیارد داشتیم، انجام 
نشده و امیدواریم در بهمن ماه با قول هایی که دادند، مشکل 
مرتفع شود.به گزارش ایسنا، دکتر سید حیدر محمدی در 
حاشیه چهارمین همایش و نمایشگاه بین المللی فراورده های 
آرایشی، بهداشتی، شــوینده و صنایع وابسته، با حضور در 
جمع خبرنگاران، درباره وضعیت کمبودهای دارویی، گفت: 
با تسریع تولید و وارداتی که انجام شد و افزایش شیفت های 
کارخانجات داروسازی، عموما کمبودهای زیر یک ماه دارو 
رفع شده اســت. حدود ۱۰۰ قلم کمبود دارویی برای زیر 
یک ماه داریم که عمدتا مشکل نقدینگی دارند. قول دادند 
که مشکل نقدینگی رفع شود. سایر اقلام هم موجودی شان 

بالای یک ماه است. 
بیشــترین موجودی ما درباره اقلام بالای شــش ماه است 
کــه بیش از ۶۰ درصدند و امیدواریــم موجودی اقلام زیر 
یک ماه را هم به محدوده ســه ماه برسانیم که این امنیت 
در بازار دارویی ایجاد شــود.وی گفــت: عموما کمبودهای 
دارویــی را کلی اعلام می کنیم. بخــش عمده کمبودهای 
دارویی برای بیماران خاص نبوده اســت؛ زیرا مصرف شان 
زیاد نیســت، عمدتا کمبود در اقــلام عمومی بود که بعد از 
کرونا مصرف شان زیاد شد که مربوط به داروهای مربوط به 
آنتی بیوتیک های خوراکی، مسکن  و... بود که مرتفع شد.وی 
در پاسخ به سوال ایسنا، درباره وضعیت پرداخت تسهیلات 

بانکی به صنعت داروســازی کشور، گفت: تسهیلات بانکی 
هنوز آنطور که مورد انتظار اســت، داده نشــده است. اکثر 
تسهیلاتی که پرداخت می شــود، عمدتا تمدید تسهیلات 
قبلی اســت. انتظارمان این اســت که علی رغم مشکلات 
شــبکه بانکی، حوزه دارو و تجهیزات را خاص ببینند. هنوز 
تقاضایی که برای تخصیص ۱۵ هزار میلیارد داشتیم، انجام 

نشده اســت. البته امیدواریم در بهمن ماه با قول هایی که 
دادند، مرتفع شــود.محمدی درباره بودجــه دارویاری نیز 
گفت: خبرهای خوشی که از کمیسیون تلفیق می رسد، این 
است که ان شاءالله روی محدوده پیشنهادی ما مصوب شود. 
پیشــنهاد ما ۱۰۵ هزار میلیارد تومان بود که اعلام کردند 
در ایــن محدوده برنامه ریزی می کننــد.وی در ادامه نیز با 

اشاره به همایش برگزار شده در حوزه آرایشی و بهداشتی، 
گفت: از سال ۱۳۹۷ واردات این اقلام به صورت کامل قطع 
شده و آنچه به صورت رســمی در بازار داریم، فراورده های 
داخلی است که به صورت خوب و با تکنولوژی جدید تولید 
می شود و برخی از این اقلام توانستند بازار صادراتی خوبی 
ایجــاد کنند.وی افزود: یکی از مشــکلات ما در این حوزه 
قاچاق اقلام آرایشی و بهداشــتی خارجی است که راهکار 
پیشــنهادی ما بحث واردات بالک برای ایجاد رقابت است. 
یکی از بحث های مطرح این بوده که کشــورهای خارجی 
به صورت تحت لیســانس در کشور ما تولید کنند که این 
امکان فراهم شــده و با هماهنگی با وزارت صمت و ســتاد 
مبارزه با قاچاق کالا و ارز ایجاد شــده، قرار است به واردات 
بالک فراورده های آرایشــی و بهداشتی مجوز داده شود تا 
در کنار تولید داخلی، یکســری از برندهای خوب بیایند و 
تحت لیسانس در کشــور تولید شوند.محمدی گفت: یکی 
از اقداماتــی که برای پیشــگیری از قاچــاق و تقلبات این 
حوزه پیش بینی شــده، بحث مربوط به شناسه گذاری این 
فراورده هاست که امســال هم سرعت خوبی گرفته است و 
اکثر فراورده های آرایشی و بهداشتی ما شناسه گذاری شده 
و از این طریق رصد می شــوند. توصیه ما به مردم این است 
که فقط اقلامی که شناســه گذاری شدند و مجاز هستند را 
تهیه کنند و فقط از اماکن مجاز خریداری کنند.محمدی با 
بیان اینکه میزان دقیق قاچاق در این حوزه مشخص نیست، 
گفت: متاســفانه میزان قاچاق در اقلام آرایشی و بهداشتی 

بالاست و توصیه ما این است که مردم خریداری نکنند.

رئیس کانون کارگران بازنشســته و مستمری بگیر تامین 
اجتماعــی تهران با بیان اینکه انتظار این اســت دولت از 
محل مولدســازی، بخشی از بدهی اش را با سازمان تسویه 
کند و علاوه براین نمایندگان مجلس در کمیسیون تلفیق 
همراهــی کنند تا تادیــه این بدهی هــا در لایحه بودجه 
گنجانده شــود گفت: اگر دولت به تادیه بدهی جاری اش 
به تامین اجتماعی توجه نکند این ســازمان با مشــکلاتی 
مواجه خواهد شد.به گزارش ایسنا، علی دهقان کیا با بیان 
اینکه سیاســت های کلی تامین اجتماعی در ابتدای سال 
جاری از ســوی مقام معظم رهبری ابلاغ شد گفت: همه 
مسئولان از دیدگاه رهبری در این باره مطلع هستند و یک 
سندبالادستی محسوب می شود که مبنای تصویب قوانین 

دیگر قرار می گیرد.
وی افزود: باید طی شــش ماه آییــن نامه مربوطه تدوین 
و به دولت ارسال می شــد؛ حساسیت ما روی این موضوع 
این اســت که به سرنوشــت برخی اســناد و قوانین دیگر 
دچار نشــود و به مرحله اجرا برسد.رئیس کانون کارگران 
بازنشسته و مستمری بگیر تامین اجتماعی تهران با اشاره 
به اینکه در مقدمه این سیاســت ها به ایجاد رفاه عمومی و 
رفع فقر و محرومیت اشــاره شده است گفت: همچنین در 
بند ۳ و ۴ سیاســتهای کلی که مختص ســازمان تامین 
اجتماعی است، مواردی چون پایبندی به حقوق و رعایت 
تعهدات بین النسلی و عدم تحمیل طرح های فاقد تضمین 
مالی، تامیــن منابع پایدار، حفظ و ارتقــای ارزش ذخایر 

سازمانها با تاکید بر امانتداری، امنیت، سودآوری و شفافیت 
با ایجاد سازوکارهای لازم، قید شده است.دهقان کیا ادامه 
داد: اصلاح قوانین و ســاختار صنــدوق تأمین اجتماعی، 
استقرار نظام جامع و یکپارچه تامین اجتماعی، جلوگیری 
از ایجاد و انباشت بدهی های دولت و رعایت قواعد بیمه ای 
و تضمین بار مالی ایجاد شده، الزام به تهیه پیوست تامین 
اجتماعــی برای طرح ها و برنامه های کلان کشــور نیز در 
سیاســت های کلی تامین اجتماعی مورد اشاره قرار گرفته 
است.وی با اشــاره به اینکه متاسفانه تیم اقتصادی دولت 
هیچ کدام از مــوارد فوق را در لایحه بودجه ۱۴۰۲ لحاظ 
نکرده انــد گفت: در جلســات کارشناســی مربوطه ذیل 
کارگروه های تشــکیل شــده مربوط به سیاستهای کلی، 
نمایندگان کارگران و بازنشســتگان حضور نداشتند.رئیس 
کانون کارگران بازنشسته و مستمری بگیر تامین اجتماعی 
تهران با اشــاره به بند ل تبصــره ۵ لایحه بودجه که روز 
گذشــته در مجلس رد شــد گفت: آنچــه از دولت انتظار 
داشــتیم این بود که بدهی دولت باتوجــه به قانون نظام 
جامــع رفاه و تامین اجتماعی به تامیــن اجتماعی به روز 
رســانی شود. درحالی که در لایحه بودجه به محاسبه این 

بدهی با نرخ ساده اشاره شده بود. 
امروز بدهی دولت به تامین اجتماعی به ۴۶۳ هزار میلیارد 
تومان یا ۱۷.۶ میلیارد دلار رسیده است. این رقم در سال 
۹۲ حدود ۱۶۳ هزار میلیارد تومان یا ۱۸ میلیارددلار بود 
که حاکی از کاهش ارزش پول است.دهقان کیا ادامه داد: 

کسری بودجه سازمان تامین اجتماعی در سال جاری ۱۸۳ 
هزار و ۹۰۳ میلیارد تومان اســت که در ســال ۱۴۰۲ به 
۲۱۴ هزار و ۸۲۱ میلیارد تومان می رســد.وی با اشاره به 
اینکه در آذرماه جاری سازمان بازرسی کل کشور نامه ای به 
رئیس جمهور ارسال کرد و محتوایش این است که دولت 
بر اساس ماده ۲۸ قانون تامین اجتماعی که باید سه درصد 
حق بیمــه را بپردازد نپرداخته اســت، همچنین تعهدات 
دیگری برای بیمه شدگان اقشار خاص دارد که باید ماهانه 
ایفــا کند گفت: این عدد به ماهانــه ۷۰۰۰ میلیارد تومان 
می رسد، همچنین دولت تعهداتی در زمینه همسان سازی 
حقوق دارد که باید سالانه تســویه شود اما به طور کامل 

محقق نمی شود.
رئیس کانون کارگران بازنشســته و مستمری بگیر تامین 
اجتماعــی تهران افزود: در مجموع بدهــی دولت تا پایان 
امســال به ۶۰۰ هزار میلیارد تومان می رسد. در سال ۹۸ 
مولدســازی دارایی های دولت کلید خــورد. قبلا اینگونه 
بود که ســهام شــرکت های خوب را واگــذار نمی کردند، 
درحالی که در کشــورهای دیگر رویه طور دیگری است و 
شرکت های خوب را به صندوق های بیمه می دهند.دهقان 
کیا با بیان اینکه انتظار این است دولت از محل مولدسازی، 
بخشی از بدهی اش را با سازمان تسویه کند و علاوه براین 
نمایندگان مجلس در کمیســیون تلفیق همراهی کنند تا 
تادیه این بدهی ها در لایحه بودجه گنجانده شود گفت: اگر 
دولت به تادیه بدهــی جاری اش به تامین اجتماعی توجه 

نکند این سازمان با مشکلاتی مواجه خواهد شد.وی افزود: 
باید به قوانین و اسنادبالادســتی توجه شود. بحث بعدی 
ما به تعیین دســتمزد برمی گردد. درباره مشمولان قانون 
کار در شــورای عالی کار تصمیم گیری می شود. در لایحه 
افزایش ۲۰ درصدی برای شاغلان و بازنشستگان کشوری 
مشخص شده است و درواقع غیرمستقیم اینگونه به شورای 
عالی کار هشدار می دهند که افزایش حقوق کارگری نیز در 
همین حدود باشد درحالی که طبق قانون و سیاست های 
کلی تامین اجتماعی، باید تعیین حقوق متناســب با تورم 
و افزایش هزینه های زندگی و در راســتای رفع فقر باشد.

رئیس کانون کارگران بازنشســته و مستمری بگیر تامین 
اجتماعی تهران به مشــکلات حوزه درمان نیز اشاره کرد 
و گفت: هرروز خروج داروهایی از شــمول بیمه را کاهش 
دادیم. این اواخر داروهای سرماخوردگی را از شمول بیمه 
خارج کرده اند. حتی بیمارســتان میلاد در یک مورد ۵۴ 
هزار تومان برای داروهای ســرماخوردگی از بازنشسته ما 
گرفته بود که اعتراض کردیم. بیمارستان های دیگر تامین 
اجتماعی هم می گوینــد دارو نداریم و باید از بیرون تهیه 
کنید.دهقان کیا همچنین از نپذیرفتن دفترچه های بیمه 
در برخی بیمارستانهای دولتی و اختلاف دریافتی پزشکان 
تامین اجتماعی با بیمارســتان های دولتــی که منجر به 
مهاجرت پزشــکان از بیمارستانهای تامین اجتماعی شده 
نیز گلایه کرد و گفت: باید در قبال شــورای عالی بیمه و 

وزارت بهداشت مطالبه گر باشیم.

رئیس مرکز مدیریت شــبکه وزارت بهداشــت با اشاره به 
اینکه برنامه پزشــک خانواده برای شهرهای بالای ۲۰ هزار 
نفر جمعیت از اردیبهشــت ســال آتی اجرایی خواهد شد، 
جزئیات برنامه را تشــریح کرد.دکتــر مصطفی رضایی در 
گفت وگو با ایســنا، درباره برنامه های وزارت بهداشت برای 
گسترش پزشکی خانواده در ســال ۱۴۰۲، اظهار کرد: در 
ســال جاری تصمیم بر این شد که برنامه پزشکی خانواده 
در مناطق روستایی و شــهرهای زیر ۲۰ هزار نفر را که از 
سال ها قبل شکل گرفته بود، تکمیل کرده و نظام ارجاع آن 
را با برطرف کردن ضعف ها، تقویت کنیم.وی افزود: توسعه 
برنامه پزشــکی خانواده به مناطق شهری پیش از نیازهای 
مالــی و بودجه ای، نیازمند تعهد تمام ارکان نظام از دولت، 
مجلس و... برای اجرای کامل است. با شکل گیری این تعهد 
و تخصیص بودجه متناسب، ان شاءالله از اردیبشهت ۱۴۰۲ 
با برنامه ریزی صورت گرفته، توسعه برنامه پزشکی خانواده 
به مناطق شــهری رقم خواهد خورد.وی با اشاره به اینکه 
برای اجرای طرح در شــهرهای بالای ۲۰ هزارنفر جمعیت 
روش های مختلفی در نظر گرفته شــده اســت، بیان کرد: 
بخشــی از تصمیم وابسته به این اســت که سازمان برنامه 
و بودجــه چه اعتباری را بــرای اجرای طرح در نظر گرفته 
است، قرار اســت کار از استان هایی که بالاترین آمادگی را 
در اجرا دارند آغاز شــود. هدف نهایی این است که پوشش 
برنامه پزشکی خانواده برای همه جمعیت شهری بالای ۲۰ 
هزار نفر که بالای ۵۵ میلیون نفر جمعیت را شامل می شود، 
محقق شود.او ادامه داد: یکی از پیشنهادها این است که از 
اســتان هایی کار را شروع کنیم که بالاترین سهم جمعیت 
بیمه شــدگان بیمه ســلامت را دارند؛ چــون چالش های 
اجرای این برنامه در دانشگاه های علوم پزشکی این شهرها 
کمترخواهد بود. در ادامه نیــز می توان اجرای برنامه را در 
استان های محروم و مرزی برنامه ریزی کرد ودر نهایت سایر 

استان ها وارد برنامه شوند.
وی افزود: با توجه به اینکه نظر ریاســت محترم جمهور بر 
برنامه ریزی در جهت کاهش پرداخت از جیب جمعیت قرار 
گرفته است، پیش بینی می شود با اجرای این طرح پرداخت 

از جیب مردم کاهش یابد. با توجه به اینکه کاهش فرانشیز 
می تواند بر هزینه  اجرای برنامه اثــر بگذارد، بنابراین عدد 
نهایی بودجه مورد نیاز گســترش طرح پزشکی خانواده را 
هنوز به صورت قطعی نمی توان تعیین کرد.او در پاســخ به 
این سوال که آیا طرح پزشکی خانواده تا پایان سال ۱۴۰۲ 
به کل کشور تسری خواهد یافت یا خیر؟، تصریح کرد: این 
موضوع بــه این بازمی گردد که تخصیص اعتبارات و میزان 
آمادگی اســتان ها و دانشگاه های علوم پزشکی برای اجرای 
برنامه به چه میزان باشــد، چون فاز »اســتقرار« در برنامه 
پزشــکی خانواده بسیار مهم اســت ولیکن پیش بینی این 
اســت که در سال ۱۴۰۲ پوشــش اکثریت جمعیت تحت 
پوشــش محقق شــود.وی درباره تعداد پزشکان مورد نیاز 
برای گســترش طرح پزشکی خانواده، توضیح داد: در قالب 
این برنامه قرار شــده اســت که به ازای هر ۳۰۰۰ نفر یک 
پزشــک عمومی و دو مراقب به کار بگیریم و این یعنی ۱۹ 
هزار پزشــک برای اجرای طرح نیاز داریم که بخشی از این 
تعداد در بخش دولتی وجــود دارد.او تاکید کرد: اما تعداد 
قابل توجهی را باید از طریق عقد قرارداد با پزشکان عمومیِ 
بخش خصوصی فراهم کنیم که مطب این پزشکان تبدیل 
به پایگاه پزشــکی خانواده شود و این پزشکان جمعیتی را 
تحت پوشــش قرار دهند و بســته های خدمتی مورد نظر 

وزارت بهداشت را ارائه کنند.
رئیس مرکز مدیریت شبکه وزارت بهداشت با اشاره به اینکه 
برابر با دستورالعمل های تعیین شده، امکان انتخاب پزشک 
خانواده توســط خود افراد وجود دارد، تصریح کرد: ترجیح 
این اســت که فرد، نزدیک ترین پزشــک به محل سکونت 
خود را انتخاب کند، امــا اجباری برای افراد وجود نخواهد 
داشــت و افراد می توانند پزشک مورد نظر خود را در شهر 

محل ســکونت برگزینند.او درخصــوص برنامه های وزارت 
بهداشــت برای تشویق پزشکان عمومی به مشارکت در این 
طرح، گفت: دو اســتان فارس و مازنــدران در اجرای طرح 
چالش هایی داشتند و باید از تجربیات اجرای این دو استان 
استفاده کرد تا در توسعه پزشکی خانواده در سایر استان ها 
مجددا دچار آزمون وخطا نشــویم؛ بنابراین باید مشوق ها 
و برنامه های انگیزشی برای همکاران ایجاد شود.وی افزود: 
پرداخت ما به پزشــکان متناســب با سرانه جمعیتی است 
و اگر هزینه ها در ســرانه لحاظ شده باشد و پرداخت های 
به موقع داشته باشــیم و تیم سلامت درآمد تضمین شده 
داشته باشــند،  قطعا اعضاء تیم سلامت در طرح همکاری 
بهتری خواهند داشــت؛ بنابراین موضــوع تامین اعتبار از 
منابع پایدار، بســیار حائز اهمیت اســت.رضایی با اشاره به 
اینکه عدم پایداری منابع و نامتناســب بودن آن در مقابل 
هزینه های اجرای طرح ســبب شــد تا همکاران پزشک و 
مراقبین سلامت اســتان فارس و مازندران نارضایتی هایی 
داشته باشــند، تصریح کرد: بر این اساس توصیه این است 
که با اعتبارات کافی و تخصیص به موقع، شــرایطی فراهم 
شــود که پزشکان در سایر استان ها نسبت به ورود به طرح 
اســتقبال کنند.او تاکید کرد: همه تلاش این بوده است که 
در لایحه بودجه، ردیف مشخصی تحت عنوان اجرای برنامه 
پزشــکی خانواده و توســعه آن لحاظ شود و منابعی مانند 
یک درصد مالیات بر ارزش افــزوده یا مالیات بر دخانیات 
به عنوان منابع مالی پایدار دولت برای این امر لحاظ شود. 
اگر این منابــع تخصیص یابد چالش کمی در اجرای برنامه 

خواهیم داشت.
رئیس مرکز مدیریت شبکه وزارت بهداشت درباره وضعیت 
زیرساخت های الکترونیکی برای گسترش طرح، توضیح داد: 

زیرساخت های ســخت افزاری و نرم افزاری در قالب پرونده 
الکترونیک فراهم است. در واقع بعد از طرح تحول سلامت 
کلیه خدمات ســطح یک در قالب پرونده الکترونیک ارائه 
می شود، اما استمرار این خدمات نیازمند تامین هزینه های 
جاری پرونده الکترونیک اســت که در پیش بینی ها این امر 
لحاظ شــده اســت.وی افزود: می دانیم که برای گسترش 
پزشــکی خانواده زیرســاخت ها ۱۰۰ درصد نیســت و در 
زیرســاخت اینترنتی در برخی نقاط شهری هم مشکلاتی 
داریــم و در نقاطی هم باید زیرســاخت ســخت افزاری را 
ارتقا دهیم اما، با این وجود می توان برنامه را شــروع کرد.

او درخصوص برنامه های وزارت بهداشــت برای اقناع افکار 
عمومی برای استقبال از طرح، اظهار کرد: راهبرد این است 
که مشــوق هایی برای گیرندگان خدمــت ایجاد کنیم که 
جمعیت به ســمت بهره مندی از مزایای پزشــکی خانواده 
بیایند. در این راستا کاهش پرداخت از جیب مردم یک بحث 
اساسی است که دولت پیگیر آن است. موضوع اولویت دهی 
در نوبت دهی و ارجاع صحیح بیماران مطرح اســت تا بیمار 
برای ارجاع به سطوح بالاتر مشــکلی نداشته باشد.وی در 
ادامه تصریح کرد: اولویت فعلی این اســت که تیم پزشکی 
خانواده نوبت را اخذ کند تا از مشکلات بیمار کاسته شود. 
پیگیری بیمار توسط پزشک خانواده از برنامه های دیگر است 
تا بعد از دریافت خدمت توسط پزشک متخصص، بیمار رها 
نشود و ادامه روند درمانی توسط پزشک خانواده رصد شود. 
همچنین اگر بسته خدمتی ما جامع تر شود، استقبال بیشتر 
خواهد شــد.وی در خاتمه درباره تدوین نسخه ۰۳ برنامه 
پزشکی خانواده، بیان کرد: بازدیدهای متعددی از دو استان 
فارس و مازندان برای بررسی اجرای طرح داشتیم؛ از طرفی 
با توجه به نتایج مطالعات ســعی شــد نظر همه ذی نفعان 
شامل پزشکان، مراقبان سلامت و... در جلسات جمع بندی 
لحاظ شود و تغییرات نســخه ۰۳ در جهت رفع مشکلات 
نسخه ۰۲ ایجاد شده است. اگرچه به نظر ما نسخه ۰۲ در 
استان های فارس و مازندران به شکل کامل اجرا نشده است 
و نتیجه فعلی برنامه، نتیجه اجرای ۰۲ نیست اما در نسخه 

۰۳ سعی شده چالش ها برطرف شود.

رئیس ســازمان مدارس و مراکــز غیردولتی وزارت آموزش 
و پــرورش از تعطیلــی ۲۰۰ آموزشــگاه علمی غیرمجــاز 
از ابتدای ســال جاری تا کنون خبــر داد و تاکید کرد که 
همه آموزشــگاه های علمی که داوطلب زیر ۲۰ ســال سن 
می پذیرند باید از آموزش و پرورش مجوز داشته باشند.احمد 
محمودزاده در گفت وگو با ایسنا، در این باره اظهار کرد: در 
خصوص آموزشــگاه های غیرمجاز، محکم ایستاده ایم که یا 
مجوز اخذ کنند و یا بسته شــوند.وی افزود: از ابتدای سال 
جاری ۲۰۰ آموزشــگاه غیرمجاز بســته شده اند و به شدت 
پیگیر ساماندهی آموزشگاه ها هستیم.رئیس سازمان مدارس 

و مراکز غیردولتی وزارت آموزش و پرورش با تاکید براینکه 
اجــازه فعالیت به آموزشــگاه های غیرمجــاز چه در فضای 
حقیقی و چه در فضای مجازی را نخواهیم داد و باید جلوی 
آن گرفته شود گفت: یک آموزشگاه هرچقدر هم که خوب 
باشــد اگر مجوز فعالیت نداشته باشد نمی تواند ادامه بدهد. 

اولین اقدام باید این باشد که آموزشگاه های علمی برای زیر  
۲۰ ساله ها باید از آموزش و پرورش مجوز دریافت کنند.

محمودزاده ادامه داد: با متخلفان برخورد جدی می کنیم و 
به اســتانها تذکر داده ایم که این موضوع را با جدیت دنبال 
کنند. تعطیلی غیرمجازها، ادامه دارد و حتی آموزشگاه های 

وابسته به دستگاه ها نیز اگر عضو زیر ۲۰ سال می پذیرند باید 
مجوزشــان را با آموزش و پرورش تطبیق دهند. این حوزه 
نظارتی اســت و مراکز آموزشی ما باید شناسنامه دار باشند 
تا بدانیم با چه کســی در حوزه تعلیــم و تربیت و آموزش 
فرزندانمان طرف هستیم.وی همچنین در پاسخ به پرسشی 
مبنی بر اینکه بندی در لایحه بودجه ۱۴۰۲ وجود دارد که 
به لغو معافیت مالیاتی موسسات کنکوری و ... اشاره دارد آیا 
آموزشــگاه های علمی آزاد نیز مشمول این بند خواهند بود 
گفت: خیر، آموزشــگاه های علمی آزاد چهار درصد مالیات 

پرداخت می کنند.

اعضای شورای شهر تهران به یک فوریت لایحه اعطای مجوز به شهرداری تهران 
جهت اعمال ضریب کاهشی برای بدهکاران عوارض تردد در محدوده های طرح 

ترافیک و کنترل آلودگی هوا رأی مثبت دادند.
به گزارش ایسنا، صبح دیروز بررسی یک فوریت لایحه اعطای مجوز به شهرداری 
تهران جهت اعمال ضریب کاهشی برای بدهکاران عوارض تردد در محدوده های 
طرح ترافیک و کنترل آلودگی هوا روی میز بررســی در شورای شهر تهران قرار 
گرفت و بهرامی معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداری تهران گفت: از سال ۹۷ 
بحث کنترل هوشــمند محدوده طرح ترافیک مطرح شــد؛ اما ۵۰ درصد افراد 

عوارض خود را پرداخت نکرده اند که عددی حدود ۲۵۰۰ میلیارد تومان می شود.
وی با بیان اینکه اگر این عوارض تا پایان امسال پرداخت نشود مشمول ۲ درصد 
افزایش نرخ می شــود، اظهار کرد: ما درخواست داریم که اگر افراد عوارض خود 
را تا پایان اســفند ماه ســال جاری پرداخت کنند بتوانند از ۳۰ درصد تخفیف 

بهره مند شوند.
به گزارش ایسنا، اعضای شورای شهر تهران در نهایت به یک فوریت اعطای مجوز 
به شهرداری تهران جهت اعمال ضریب کاهشی برای بدهکاران عوارض تردد در 

محدوده های طرح ترافیک و کنترل آلودگی هوا رأی مثبت دادند.


